
Call for Applications of 2021 Marine Scholarship of China 
 

The Marine Scholarship of China for the year 2021 will be open for applications from January 18 to April 30, 
2021 (with all the online procedures completed). 

The Marine Scholarship of China is jointly initiated by the State Oceanic Administration (SOA) and the Ministry of 
Education of China (MOE) for the purpose of providing financial support to outstanding students from the coastal 
countries or regions around the South China Sea, the Pacific and the Indian Oceans and African developing 
countries to study in China for a master’s or doctoral degree in oceanography or other related specialties. 

Tongji University is among the 5 participating universities for this program, with 42 students have been enrolled so 
far. 

Eligibility 

1. The applicant should be a citizen of non-Chinese nationality in good health, from a coastal/island country of 
South China Sea, the Indian Ocean, the Pacific and its surround island countries, or an African developing country. 

2. The applicant for master’s degree studies is required to have a bachelor’s degree of related fields and be usually 
under the age of 40. 

3. The applicant for doctoral degree studies is required to have a master’s degree of related fields and be usually 
under the age of 45. 

Majors 

Marine affairs related majors, including but not limited to: 

School of Ocean and Earth Science, School of Environmental Science and Engineering 

UN Environment-Tongji Institute of Environment for Sustainable Development 

School of Civil Engineering, College of Electronics and Information Engineering, 

School of Law, School of Chemical Science and Engineering 

According to different education scheme for different degree programs, the duration for a master degree program is 
2 to 3 years, the duration for a doctoral degree program is 4 years. 

For more information, please refer to the website of International Students Office and individual Schools or 
Colleges of Tongji University. 

Scholarship and Fees 

1. The duration for a master degree program is 2 to 3 years with scholarship support of 2 to 3 years, and for a 
doctoral degree program 4 years with scholarship support of 4 years. 

2. Scholarship owners enjoy free tuition fee and other material fees, and will be provided with free accommodation 
and necessary medical services. Living allowances for the students are 3,000 RMB per month for master students, 
and 3,500 RMB per month for doctoral students (the same standard with other Chinese Government Scholarship). 

3. For Chinese-taught master program, applicants should have passed HSK 4 test with score higher than 200. If the 
applicant doesn’t have valid HSK score, one-year Chinese language training will be required and the Scholarship 
will be extended for 1 more year accordingly. 

4. The longest period of Marine Scholarship of China support is 4 years. 



Enrollment Procedures (Also see the Appendix below) 

Applicants should finish the online application through the website of China Scholarship Council (CSC) with 
required information filled, and finish the online application at Online Application System of Tongji University. 
The two systems open till April 30, 2021. 

1. CSC Online Application System for Chinese Scholarship: 

https://studyinchina.csc.edu.cn/#/login 

2. Tongji University Online Application For International Students system: http://study-info.tongji.edu.cn 

(This system will be open till April 30, 2021. Please start to prepare other application documents and check the 
system.) 

Please notice: 

1. All the electronic copies of application materials listed in the Appendix shall be sent to the email address below. 

2. Please make sure you have received admission from a supervisor from the University and know what major you 
will be taking before applying. 

3. Please check your contact email and online application account regularly. 

Review and result 

Applications will be given priority if related working experiences are included, or are recommended by senior 
professors or experts of relevant fields. 

An expert panel review will be organized by Tongji University to make a nominee list based on the applicant’s 
educational background, academic capability, research achievements, opinion from supervisor and related working 
experience, and the list will be reported to the State Oceanographic Administration of China and China Scholarship 
Council for final approval. 

Final results of the Scholarship will be released around July 2021. The Admission Notice and Visa Application 
Form (JW201) will be sent out to the awardees as soon as possible. 

Contact and Mailing Address 

Ms. PAN  Baiyi 

School of Ocean and Earth Science, Tongji University 

Room 211, Ocean Building, Tongji University, 1239 Siping Road, Shanghai, 200092, P.R.C 

Tel: 8621-65981389 

Email: panbaiyi@tongji.edu.cn 

For more information, please visit our website of International Students Office of Tongji University: 
study.tongji.edu.cn 

http://study-info.tongji.edu.cn/


 

同济大学 2021 年度中国政府海洋奖学金申请办法 

 
一、奖学金简介： 

中国政府海洋奖学金项目于 2012 年启动，由国家海洋局和教育部共同出资，国家留学基金委负责招生录

取和日常管理，主要用于资助太平洋和印度洋周边国家和地区及非洲发展中国家的优秀学生和青年学者， 来

华攻读海洋及相关专业的硕士或博士学位。中国政府海洋奖学金的培养院校是中国海洋大学、浙江大学、同济大

学、厦门大学和哈尔滨工程大学。2021 年度的申请日期为：2021年1月18日至4月30日。 

二、申请人资格： 

1. 申请人须为南海、印度洋、太平洋周边以及岛屿国家以及非洲发展中国家的非中国籍公民，身体健

康。 

2. 申请人须申请攻读与海洋相关专业的硕士或博士学位。 

3. 申请人的学历和年龄要求： 

申请攻读硕士学位者，须具有学士学位，年龄一般不超过 40 周岁； 

申请攻读博士学位者，须具有硕士学位，年龄一般不超过 45 周岁。 

三、招生专业和学习期限 

我校相关涉及海洋、环境研究的专业，包括但不限于：海洋与地球科学学院、环境科学与工程学院、联

合国环境规划署-同济大学环境与可持续发展学院、土木工程学院、电子信息与工程学院、法学院、化学科

学与工程学院等。 

根据不同招生专业的培养方案，硕士研究生学制为 2-3 年，博士研究生学制为 4 年。

有关招生专业信息，请参见同济大学留学生办公室网站及各学院网站。 

四、奖学金期限： 

1、硕士研究生：学制 2-3 学年，奖学金期限 2-3 学年。 

2、博士研究生：学制 4 学年，奖学金期限最长不超过 4 年。 

3、申请硕士相关专业中文授课需提交 HSK 4 级考试 200 分以上的证明。若无此证明，需补习汉语一年，奖 

学金期限相应增加 1 年。 

4、中国政府海洋奖学金的最长资助年限为 4 学年。

五、奖学金内容 

受资助的留学生将享有与中国政府奖学金学生同样的待遇，免除学费和校内住宿费、提供综合医疗保

险、资助相应的生活费（硕士生：3000 元/月，博士生：3500 元/月）。国际旅费等其他费用自理。 

六、申请时间： 

2021年1月18日至4月30日 

七、申请流程： 



申请人需在递交申请材料前获得同济大学拟招收导师同意，并具备申请同济大学国际学生资质。 

1、网上报名：申请人登陆国家留学基金委“来华留学网上报名信息平台” 
（ https://studyinchina.csc.edu.cn/#/login，同济大学招生代码：10247）提交电子报名信息，并将生成的《中

国政府奖学金申请表》下载后附本人亲笔签名。 

2、网上报名：申请人登陆“同济大学国际学生在线服务系统”（http://study-info.tongji.edu.cn）完成网上报名

并下载打印《同济大学外国留学生入学申请表》并附本人亲笔签名。 

* 请留意，“同济大学国际学生在线服务系统”将于 2021 年 4 月 30日报名截止。 

3、其他所需材料请见附件 Appendix。 

4、寄送申请材料电子版：请将所有申请材料的电子版于 2021 年 4 月 30日前发送至 

panbaiyi@tongji.edu.cn 邮箱。逾期不再接受新的申请。 

5、秋季开学报到时，请携带相关证书及证明材料原件以备查验。具体要求将列入《报到须知》随录取通知

书一并寄出，请届时关注。一旦发现材料造假将取消入学资格。 

八、奖学金评选和结果公布时间 

具备涉海相关行业工作经验、获得涉海相关领域资深教授（专家）推荐的申请者将被优先考虑。我校将

组织专家综合考查申请者的教育背景、学业成绩、学术能力、科研成果、导师意见和工作经历，从申请者中

择优选拔奖学金候选人报中国国家海洋局和国家留学基金委审批。 

奖学金申请结果预计将于 2021 年 7 月上旬确定并在我校留学生办公室网站上公布。我校将为录取者寄

发《录取通知书》和《外国留学人员来华签证申请表》（JW201 表）。 

九、联系方式 

同济大学海洋与地球科学学院 211室潘老师

电话：+86-21-65981389 

邮箱：panbaiyi@tongji.edu.cn 

http://study-info.tongji.edu.cn/
mailto:panbaiyi@tongji.edu.cn


Appendix 
Application Materials for Marine Scholarship of China (in duplicate) 

a. Application Form for Chinese Government Scholarship (to be filled in Chinese or English) 

An applicant is supposed to log on to CSC’s online application system, fill in all the necessary information and 
then print 2 copies of the Application Form for Chinese Government Scholarship which will be automatically 
generated after successful submission with signature. 

Please log in at: https://studyinchina.csc.edu.cn/#/login, with institutional codes of Tongji University: 10247. 
Type of scholarship: Marine Scholarship of China. 

b. Application Form for International Students from the Online Application and Payment System of Tongji 
University 

Please log in at: http://study-info.tongji.edu.cn, 2 copies of application form shall be printed and signed. 

* Please notice that the Online Application and Payment System of Tongji will be open till April 30, 2021. Please 
start to prepare other application documents and apply online at this system. 

c. Highest degree certificate 

 Degree certificates issued in the language of Chinese or English language could be photocopies. 

 Degree certificates issued in languages other than Chinese or English must be notarized by a Chinese 
embassy or consulate overseas, or by an embassy or consulate in China, and a notarized translation of the 
degree certificate in Chinese or English shall be provided. Without notification, the application will be 
regarded as invalid. 

 Prospective diploma winners must submit official proof issued by their educational institutions stating their 
current status and when the degree will be rewarded. 

d. Grade reports (original report, with all courses included and shall be signed or sealed by the authority) 

 Grade reports in Chinese or English language shall be officially sealed or signed. Only photocopy without 
signature or seal will not be accepted and the application will be regarded as invalid. 

 Grade reports issued in languages other than Chinese or English must be accompanied by notarized 
translations in Chinese or English from a Chinese embassy or consulate overseas, or by an embassy or 
consulate in China. Without notification, the application will be regarded as invalid. 

e. The applicant’s study or research plan in China (in Chinese or English). 

f. Two letters of recommendation in Chinese or English from Professors or Associate Professors. 

g. Photocopy of Foreigner Physical Examination Form (downloadable from CSC’s website) completed in 
Chinese or English. 

 The applicant shall take all the examination as required by the Form. Leaving a blank or absence of 
signature of the doctor or seal of the hospital will make the form invalid. 

h. Proof of language proficiency. 

 For English-taught program, applicants must submit official proofs of their English language ability. For 
applicants from English-speaking countries, no need for this proof. 

 For Chinese-taught program, applicants should have passed HSK 4 test with score higher than 200. 
Otherwise 1 year Chinese language training will be required and the Scholarship will be extended for 1 
more year accordingly. 

i. copy of passport 

j. Personal statement and CV 

http://study-info.tongji.edu.cn/


k. Acceptance Letter from an advisor of Tongji University 

l. Other proofs of academic achievements if any 
 
Please notice: 
1. All the electronic copies of application materials listed in the Appendix shall be mailed to the email address of 
the contact person. Deadline for application: April 30, 2021. 

2. Please make sure you have received admission from an advisor of Tongji University and know what major you 
will be taking before applying. 

3. Grade reports should be original copies that have been signed and sealed by an educational authority. 

4. Grade report and Degree certificate issued in languages other than Chinese or English shall be notarized by a 
Chinese embassy or consulate overseas, or by an embassy or consulate in China. 

5. The Online Application and Payment System of Tongji will not be open until January 18, 2021. Please prepare 
other application documents first and apply online at this system at that time. 

6. Please check your contact email and online application account regularly, the University might contact the 
applicant if necessary. 

 
Contact and Mailing Address 
Ms. PAN Baiyi, School of Ocean and Earth Science, Tongji University 

Room 211, Ocean Building, Tongji University, 1239 Siping Road, Shanghai, 200092, P.R.C 

Tel: 8621-65981389 

Email: panbaiyi@tongji.edu.cn 
 

Photo Gallery 
 

 
 

mailto:panbaiyi@tongji.edu.cn


第一届中国政府海洋奖学金游学活动合照，2015 年 11 月 9 日至 13 日，北京 

Group photo of 1st Marine Scholarship of China exchange program, Nov. 9 to 13, 2015, Beijing 
 

第二届中国政府海洋奖学金游学活动合照，2016 年 12 月 5 日至 8 日，浙江大学 

Group photo of 2nd Marine Scholarship of China exchange program, Dec. 5 to 8, 2016, Zhejiang 
University 

 

第三届中国政府海洋奖学金游学活动合照，2017 年 11 月 13 日至 16 日，同济大学 

Group photo of 3rd Marine Scholarship of China exchange program, Nov. 13 to 16, 2017, Tongji 

 
 

 
 



University 
 
 

第四届中国政府海洋奖学金游学活动合照，2018 年 11 月 5 日至 8 日，中国海洋大学 

Group photo of 4th Marine Scholarship of China exchange program, Nov. 5 to 8, 2018, Ocean 
University of China 

 

第五届中国政府海洋奖学金游学活动合照，2019 年 11 月 24 日至 29 日，厦门大学 

Group photo of 5th Marine Scholarship of China exchange program, Nov. 24 to 29, 2019, Xiamen 
University 
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